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Radny Sejmiku 
Województwa Lubuskiego

Szanowny Panie Radny,

w związku z interpelacją, zgłoszoną przez Pana 24 lutego 2021 r., dotyczącą budowy 

sieci internetu z dofinansowaniem ze środków UE w ramach POPC w miejscowości 

Ługów (powiat Świebodziński) informuję, że Biuro Projektów Własnych i Społeczeństwa 

Informacyjnego niezwłocznie po otrzymaniu dokumentu w dniu 26 lutego 2021 r. zwróciło 

się do firmy Orange Polska S.A. z prośbą o przekazanie informacji dotyczącej 

poruszanych zagadnień.

8 marca 2021 r. otrzymaliśmy odpowiedź od Pani Danuty Janowskiej – Starszego 

Kierownika Projektu w Wydziale Rozwoju Współpracy Regionalnej Orange Polska S.A., 

której treść przytoczę poniżej.

Szanowni Państwo,

w odpowiedzi na formularz interpelacji z dnia 24 lutego 2021 r., dotyczący „Budowy sieci 

Internetu z dofinansowaniem ze środków UE w ramach Programu Operacyjnego Polska 

Cyfrowa” ponownie informujemy o sposobie wyznaczania punktów adresowych które 

mogły być przedmiotem konkursów organizowanych w Centrum Projektów Polska 

Cyfrowa i które mogą być dofinansowywane przy wykorzystaniu środków EFRR w ramach 

I Osi priorytetowej POPC 2014-2020 (Działanie 1.1).

Urząd Komunikacji Elektronicznej (UKE), zbiera dane dotyczące infrastruktury i usług 

telekomunikacyjnych w Systemie Informacyjnym o Infrastrukturze Szerokopasmowej 

(SIIS) oraz plany inwestycyjne zgłaszane przez operatorów telekomunikacyjnych 

w ramach konsultacji społecznych obszarów białych NGA. Dane te są także pozyskiwane 

ze strony https://wyszukiwarka.uke.gov.pl/ gdzie możliwe jest zgłaszanie popytu na usługi 

dostępu do Internetu.

 Zielona Góra, 10 marca 2021 r. 



Metodę zbierania danych reguluje Rozporządzenie Ministra Administracji i Cyfryzacji 

z 24 lutego 2014r. w sprawie inwentaryzacji infrastruktury i usług telekomunikacyjnych.

W celu przygotowania bazy adresowej, UKE korzysta z referencyjnych źródeł danych 

adresowych, które są przygotowywane przez instytucje wyznaczone do tego zadania. 

Mowa o bazie NOBC (system identyfikacji adresowej ulic, nieruchomości, budynków 

i mieszkań, będący składnikiem Krajowego Rejestru Urzędowego Podziału 

Terytorialnego Kraju TERYT), prowadzonej przez Główny Urząd Statystyczny (GUS) oraz 

Państwowy Rejestr Granic (PRG), a udostępnianej przez Główny Urząd Geodezji 

i Kartografii (GUGiK). Wspomniane instytucje korzystają z kolei z danych 

przekazywanych przez gminy, które są podstawowym i najważniejszym źródłem 

informacji o numeracji budynków w Polsce. Na tej podstawie UKE wyznaczyło obszary 

konkursowe w ramach I osi POPC.

W ramach konkursu POPC2 zainteresowane firmy przedstawiły propozycje konkretnych 

projektów inwestycyjnych i wskazały które punkty adresowe (PA) z listy białych plam 

zostaną podłączone do sieci szerokopasmowej. W warunkach konkursowych, 

dla każdego obszaru określona została wymagana minimalna liczba punktów, które 

należało objąć zasięgiem i maksymalna wartość dofinansowania.

Beneficjent dofinansowania POPC2 2014-2020 dla projektów realizowanych na terenie 

woj. Lubuskiego - Orange Polska – podłącza do sieci konkretne 33 492 punktów 

adresowych, wskazanych we wniosku konkursowym, w tym  51 punktów adresowych 

z miejscowości Ługów. Jednak w dalszym ciągu wiele PA nie ma możliwości korzystania 

z szerokopasmowego internetu. Rząd RP przywiązuje dużą wagę do kwestii walki 

z wykluczeniem cyfrowym. Kolejne środki pomocowe dostępne będą w ramach bieżącej 

perspektywy budżetowej UE ( 2021-2027). Rząd zapowiada wsparcie na rzecz cyfryzacji 

wynoszące 2 mld €, które przeznaczone będzie na zapewnienie dostępu do internetu 

o prędkości co najmniej 100 Mb/s dla wszystkich mieszkańców jak również na rozwój 

nowoczesnych technologii i systemów łączności. Te same priorytety znajdują swoje 

miejsce w ramach Krajowego Planu Odbudowy 2021-2026.

Biorąc pod uwagę zbliżające się przygotowania do przyszłych konkursów 

o dofinansowanie, z punktu widzenia lokalnych społeczności istotne jest zadbanie 

o aktualizację danych w bazie NOBC jak również wzięcie czynnego udziału 

w społecznych konsultacjach białych plam i wskazanie ew. pominiętych punktów 

adresowych, pozbawionych dostępu do internetu. Zwiększy to szansę na uwzględnienie 

tych punktów jako kwalifikujących się do dofinansowania.



Dobrą praktyką jest także stworzenie dogodnych warunków dla realizacji inwestycji 

telekomunikacyjnych.

Mam nadzieję, że przedłożone wyjaśnienia są wystarczające i w wyczerpujący sposób 

odpowiadają na stawiane przez Pana pytania.

Z poważaniem

z up. Marszałka Województwa

Wojciech Olszewski
p.o. Dyrektora Biura

Biuro Projektów Własnych i Społeczeństwa 
Informacyjnego 
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